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Az egyetemi folyóiratok együttműködését ösztönző faktorok azonosítása 
 
A PTE-hez köthető szakmai folyóiratok szerkesztőségei eddig egymástól függetlenül, szervezeti 
háttér nélkül, koordinálatlanul működtek együtt, így nem tudták kihasználni a szinergiákban rejlő 
lehetőséget. Mindeközben vannak olyan egyetemek, amelyek előttünk járnak ebben a folyamat-
ban, komoly erőforrásokat mozgósítottak az elmúlt években a folyóiratok fejlesztése érdekében. 
Magától értetődően nem maradhatunk le ebben a folyamatban. A munkacsoport megalakulásával 
ráadásul a PTE vezetése számára is láthatóvá válik a munkánk. 
 
Az együttműködés jelentősége 
 
A PTE-hez köthető folyóiratok hozzájárulnak az egyetemen folyó doktori képzések hallgatóinak 
előrehaladásához, a kollégák publikációs teljesítményének a növeléséhez, arról nem is beszélve, 
hogy az alapítvány Közfeladat-finanszírozási Szerződéséből is jól látszik: a nemzetközi egyetemi 
rangsorokon túl, a teljesítményalapú finanszírozási modell egyik fontos indikátora a publikációs és 
citációs index. Bár eddig is voltak nagyon jó kezdeményezések (pl. az Egyetemi Könyvtár és Tudás-
központ), de az informális, de bilaterális együttműködések is hasznosnak bizonyultak. A munka-
csoport létrejöttével a fejlesztés hatékonysága, koordináltsága azonban tovább növelhető. A kap-
csolódási pontok bővítésével, a különböző folyóiratok közötti tudományos diskurzus megvalósítha-
tó. 
 
A legfontosabb célok 
 
Megvitatjuk az együttműködés aktuális lehetőségeit, tapasztalatot cserélünk, ezzel segítve a fo-
lyamatos fejlődést (jó gyakorlatok, minőségi sztenderdek, publikációs modellek, folyóirat-politikák 
átadása). Célunk továbbá, hogy egyetemi, szinten is láthatóvá tegyük a folyóirat-szerkesztői, egye-
temi folyóirat-fejlesztési munkát. Az ad-hoc munkacsoport végeredményben arra keresi a válaszo-
kat, hogyan lehet a folyóiratfejlesztést a PTE-n hosszú távon koordináltan megoldani. az együtt-
működést fenntartani, Javaslatot tesz olyan támogatási formákra, amelyek révén a minőségi szak-
mai-tudományos produktumot tudják biztosítani. 
 
Az első ülés konkrét eredményei 

 
Az alakuló ülésen a munkacsoport megválasztotta titkárát, aki a jegyzőkönyvek elkészítésében, 
valamint a koordinációban segít. Határozott arról, hogy fél évente, szemeszterenként ülésezik, 
azonban egy-egy felmerő probléma esetén, bármelyik tag kezdeményezheti a csoport összehívá-
sát. A rendszeres ülések a pályázati időszakokhoz is igazodnak. A tagok félévenként áttekintik az 
addig elért eredményeket, megvitatják a tanulságokat.  
 

 Javaslat született arra, hogy az Egyetemi Könyvtár és Tudásközpont honlapján a 
“Tudományos tevékenység támogatása” blokkban a munkacsoport kéri egy online platform 
létrehozását.  A dinamikus kommunikáció érdekében közösségi platform létrehozását java-
soltuk. 
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 Javaslatot fogalmazunk meg arra is, hogy a PTE kérje a doktori iskolák vezetőit, hívják fel a 
hallgatók figyelmét az egyetem folyóirataiban rejlő publikálási lehetőségekre és a kredit-
pont-rendszer kialakítása révén e folyóiratok kaphassanak kiemelt szerepet az eljárásban. 

 Javasoljuk továbbá egy angol nyelvi lektor bevonási lehetőségének vizsgálatát, aki a jövő-
ben hosszabb távon segítheti a PTE folyóiratainak munkáját.  

 Felmerült az igény a célzott forráskutatásra is: arra kérjük a PTE vezetését, hogy vizsgálja 
meg, mely szervezeti egységben lehet olyan erőforrás, amely pályázatfigyelés (NKA, MTA 
stb.) révén támogathatja a jövőben a munkacsoportot. 

 Áttekintettük és frissítjük az egyetemi folyóiratkatasztert, a következő ülésig javaslatot te-
szünk további folyóiratok meghívására a munkacsoport üléseire. Javaslatot teszünk a folyó-
iratlista külalakjának fejlesztésére és funkcióbővítésére (URL-linkek). 

 Saját közösségi platformon közzétesszük az általános (nem folyóirat-specifikus) javaslat-
csomagot a folyóirat-fejlesztésre vonatkozóan. 

 Menedzserszemléletű, vezető folyóirat-főszerkesztőket hívunk meg a következő ülésekre, 
akik tapasztalatátadással segítik a munkánkat.  

 Amennyiben lesz forrás egy újabb, a 2022. novemberihez hasonló Open Science Konferen-
cia megszervezésére, akkor önálló blokkra teszünk javaslatot, amelyben kerekasztal-
beszélgetés keretében e menedzserszemléletű, vezető folyóirat-főszerkesztők a széles nyil-
vánosság előtt oszthatják meg a tapasztalataikat. Ennek a blokknak a szervezésében is részt 
vállalnánk. 
 

A következő ülés programja 

 További javaslatot fogalmaztunk meg a következő ülésre, amelynek keretében megvitat-
nánk a nemzetközi Web of Science kizárások hátterét, tapasztalatait, általában a tudomá-
nyos folyóiratokkal kapcsolatos publikációs etikai problémákat. (Erre meghívjuk Fekete Ri-
tát is.) 

 Megvizsgáljuk, hogy a PTE-s folyóiratoknál a COPE-irányelveknek való megfelelés mennyi-
ben valósul meg, illetve átgondolni, hogy a COPE-membership mennyire lenne érdeke a 
PTE-nek, milyen előnyökkel járna.  

 Azt is meg kellene vizsgálni, hogy az EDUC-ös partnerintézményeknél mennyire lenne foga-
dókészség folyóiratos networkingelésre. Az EDUC OS koncepciójában szerepel a diamond 
OA folyóiratok helyzete, az EEI-ben is téma lesz. Javasoljuk annak vizsgálatát, hogy konzor-
ciumi szinten lehetne-e jógyakorlat-megosztó fórumot kialakítani.  


